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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Referat af 6. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 30. august 2021, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: Bygning 1350, lokale 314 

 

 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Orientering fra formanden 
o Møde med faggrupperne om kandidatstudieordningen 
o Adgangskrav kandidatuddannelsen 

 
3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget 

 

4. Orientering om tildeling af særlige eksamensvilkår 

Bilag 4. Ny proces for tildeling af særlige eksamensvilkår E21 

 

5. Drøftelse af undervisningsmiljøvurdering (UMV) på Aarhus BSS 

Bilag 5a: Sagsfremstilling, UVM, 5b:UVM, bachelor, 5c: UVM, kandidat, 5d: 

Åbne svar, fysisk miljø, BA, 5e. Åbne svar, fysisk miljø, KA, 5f. Handleplan, 

UVM, 2021-23 

6. Beslutning om ændret reeksamensform på bachelor- og fordybelsesseminarer 
Bilag 6: Reeksamensform på bachelor- og fordybelsesseminarer 
 

7. Opfølgning på instruktorundervisningen 

8. Opfølgning på pensumoptælling på bacheloruddannelsen 

9. Fremtidige dagsordens punkter 

10. Eventuelt  
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Jesper Aagaard  

Adjunkt Ali Amidi  

Lektor Annette Elisabeth Bohn 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)  
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Studerende Lisa Kruse 
Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Georgij Engkjær-Trautwein (via Zoom) 

Studerende Signe Kirk Hovaldt (suppleant) 
 

Desuden deltog: 

Sekretariatsleder Carsten Dalsager (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnssupport og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud:  

Studerende Kirstine Müller-Eriksen  
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  

 

Punkt 2. Orientering fra formanden 

o Studiestart 

Der har været stor tilslutning til rusarrangementerne for både bachelor- og kandi-

datstuderende. Desuden afholdes et arrangement for 3. semester, og der søges 

trivselsmidler til en hyttetur. 

 

o Møde med faggrupperne om kandidatstudieordningen 

Mødet med faggrupperne om kandidatstudieordningen er afholdt. Udgangspunk-

tet for mødet var, at det oprindelige forslag var taget af bordet. Fokus var i første 

omgang praktiksemesteret, som formanden ser som et alvorligt problem. Umid-

delbart var der på mødet ikke stor forståelse for, at praktiksemesteret skulle være 

hårdt. Derfor kom der forslag om et kvantitativt spørgeskema som dokumenta-

tion for, at der er tale om en general problematik. En praktikfri dag blev ligeledes 

drøftet. Der blev desuden talt om muligheden for et praktikseminar, som skal in-

tegreres med praktikken. Dette er en tidligere ide fra den forhenværende studiele-

der, og der vil blive videre drøftelser ift. dette. Generelt var det ikke opfattelsen på 

mødet, at det skulle være nødvendigt med en ny studieordning. Til gengæld blev 

det foreslået, at der koordineres mere fagene imellem, så der bliver en bedre sam-

menhæng og kontinuitet i uddannelsen. Problematikken ift., at der er fag, der 

skydes, så de studerende får mere tid, blev også drøftet. Det generelle udgangs-

punkt er, at en uddannelse, der er normeret til to år, skal være opbygget på en så-

dan måde, at den kan gennemføres på denne tid, uden det er nødvendigt med et 

ekstra halvt år.   

 

Formanden fremhævede endvidere, at hun især har fokus på praktiksemesteret. 

Derudover ser hun ikke umiddelbart et behov for en ny studieordning. Der er mu-

lighed for at ændre fag og fagudbud inden for den nuværende studieordnings 

rammer. Desuden pegede formanden på muligheden for større faste seminarer. 
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Seminarerne fungerer bedre end forelæsningerne, hvor de studerende ikke enga-

gerer sig. Forelæsningerne vælges ofte, fordi der ikke er tilstedeværelseskrav.  Ift. 

seminarerne skal der tages hensyn til de ph.d.-studerende, der har behov for at 

undervise. En VIP-repræsentant bemærkede, at det tidligere var ønsket om flere 

fag, end de tre grundfag, der var baggrunden for ønsket om en ny studieordning. 

En anden VIP-repræsentant fremhævede, at det er problematisk, at vinterstartere 

ikke har så mange valgmuligheder.  

 

Næstformanden pegede på, at det ikke nødvendigvis behøver at være problemer, 

der er afsæt for en ny studieordning, det kunne i stedet være visioner. Studienæv-

net drøftede muligheden for en undersøgelse blandt de studerende ift. hvilke pro-

filer og hvilke fag, de gerne vil have på kandidatuddannelsen. Formanden frem-

hævede, at især 3. årgang er relevant og pegede på, at en svarprocent på mini-

mum 60% vil være nødvendigt. VIP-repræsentant Ali Amidi ville gerne være med 

til at lave en sådan undersøgelse sammen med studenterrepræsentanterne.   

 

o Adgangskrav kandidatuddannelsen 

Der kan ikke indføres et karakterkrav på den adgangsgivende bacheloruddan-

nelse, da dette krav ikke gør sig gældende ved retskravsansøgere. Der kan derfor 

ikke fastsættes et adgangskrav, som ikke er gældende for alle ansøgere. Dermed 

er det fortsat nødvendigt med en faglig vurdering af alle ansøgere ift. om de opfyl-

der de faglige adgangskrav til uddannelsen.  

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensati-

ons- og meritudvalget 

Der er meget arbejde i meritudvalget. Det undersøges, om det er nødvendigt at 

have en studenterrepræsentant mere med, så der er mulighed for at deltage på 

skift. Der kommer en tilbagemelding ift. dette.  

 

Punkt 4. Orientering om tildeling af særlige eksamensvilkår 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling omhandlende den nye proces for tilde-

ling af særlige eksamensvilkår til studerende med varige funktionsnedsættelser, 

hvor de studerende kun skal ansøge én gang. BSS Studier tildeler herefter den 

studerende særlige eksamensvilkår forud for hver eksamenstermin. Den nye pro-

ces medfører en ændret administrativ arbejdsgang, men har ikke betydning for 

studienævnenes afgørelseskompetence i sagerne. 

 

Punkt 5. Drøftelse af undervisningsmiljøvurdering (UMV) på Aarhus 

BSS 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling, resultater for henholdsvis bachelor- 

og kandidatuddannelsen samt åbne svar i forhold til det fysiske miljø. Formanden 

fremhævede, at mange studerende føler sig ensomme, og at der efterlyses mere 

samarbejde og feedback. De har ikke så meget undervisning sammenlignet med 

mange af de andre studerende på Aarhus BSS. Den måde, der undervises på, 

kunne være et centralt punkt at gå videre med. Der kan eksempelvis arbejdes med 
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inddragelse og feedback, både fra undervisere og medstuderende, hvilket kunne 

være relevant både på seminarerne og forelæsningsrækkerne.  

 

Formanden pegede endvidere på, at der generelt er meget fokus på krænkende 

adfærd. Fra studienævnets side blev det bemærket, at det kan være svært at for-

holde sig konkret til dette, når der ikke er kvalitative udsagn. Der var enighed om, 

at det er vigtigt, at alle kender retningslinjerne og ved, hvor man kan henvende 

sig, hvis man oplever krænkende adfærd. Studievejlederen fremhævede, at der på 

studieportalen under studievejledningen findes en side med ’Chikane, mobning 

og diskrimination’, hvor der henvises til studie- og trivselsvejlederne. Der findes 

desuden mere information og vejledning på AU’s fælles side ’Vi siger fra’. Det er 

ikke alle, der er klar over, at studievejledningen kan kontaktes, hvis der er proble-

mer. Det blev derfor forslået, at henvendelsesmulighederne bliver gjort endnu ty-

deligere på hjemmesiden, og at retningslinjerne skal være lettilgængelige både for 

studerende og undervisere.  

 

Det fysiske miljø blev ligeledes drøftet. Psykologi mangler et fælles samlingssted. 

Lokalerne ligger spredt, og de studerende ved ikke, hvor de er. Det samme gør sig 

gældende for læsepladser og specialepladser, som ligger isoleret. Det tidligere stu-

denterrum er inddraget til andre ting, bl.a. har FAPIA fået kontor der. Studienæv-

net drøftede hvilke andre lokaler, der kunne være en mulighed. Formanden ville 

undersøge, om der er mulighed for at benytte nogle lokaler fra sidst på eftermid-

dagen. Problematikken tages ligeledes op i Psykrådet. Ud over lokaleproblematik-

ken er der også mangel på adgang til toiletter til de kvindelige studerende. Det 

undersøges, om der er mulighed for kønsneutrale toiletter. Der blev desuden pe-

get på, at der i forbindelse med Campus 2.0 vil være mulighed for at få indflydelse 

på fysiske lokaliteter til de studerende. 

 

Det blev besluttet, at studenterrepræsentanterne arbejder videre med studiegrup-

pesamarbejde, skabelse af fællesskaber, både fagligt og socialt, samt et klart for-

mål med studiegrupperne. Dette skal munde ud i fokuspunkter til handleplanen i 

forhold til, hvad der konkret kan gøres. Formanden ville desuden undersøge, om 

der er mulighed for at reserve nogle faste lokaler efter kl. 16, som de studerende 

kan bruge. 

 

Punkt 6. Beslutning om ændret reeksamensform på bachelor- og for-

dybelsesseminarer 

Til punktet var fremsendt forslag til reeksamensformer på bachelor- og fordybel-

sesseminarer. Model 1 og 2 blev drøftet på sidste studienævnsmøde, desuden var 

tilføjet en model 3 bestående af en bibeholdelse af reeksamensformen på fordy-

belsesseminarer med en 18 siders opgave og en nedsættelse af reeksamensformen 

på bachelorseminarer til 9 sider. Studienævnet drøftede, om reeksamensformen i 

model 1 ville kunne benyttes, hvor der uploades en videooptagelse af den mundt-
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lige præsentation. Det undersøges, om der som forudsætning for deltagelse i re-

eksamen ville kunne kræves fremmøde mere end 80% af undervisningsgangene 

eller tilsvarende erstatningsopgaver.  

 

Det blev besluttet, at formanden fremsender forslag til studienævnets godken-

delse med den præcise ordlyd for den ændrede reeksamensform for henholdsvis 

bachelorseminarer og fordybelsesseminarer gældende fra F22. 

Punkt 7. Opfølgning på instruktorundervisningen 

Der har været afholdt møde med instruktorerne vedrørende ugesedlerne. Der var 

enighed om, at ugesedler er en god ide, men forskellige indvendinger ift. hvordan 

det skal kunne fungere i praksis. Der blev blandt andet peget på en større arbejds-

byrde for instruktorerne. Der blev derfor foreslået en hybridmodel, hvor besvarel-

serne overvejende bruges som inspiration og forberedelse til undervisningen. Det 

blev ligeledes fremhævet, at det kan være en udfordring at implementere gruppe-

oplægsformen på nuværende tidspunkt, da de studerende måske bliver stressede 

over dette nye tiltag og den ekstra arbejdsbelastning i forbindelse hermed. En stu-

denterrepræsentant bemærkede i forhold til dette, at det godt kan lade sig gøre på 

andre studier. Formanden foreslog, at der måske kunne være tale om månedssed-

ler i stedet for ugesedler. Hun fremhævede endvidere, at de nye instruktorer sy-

nes, at de forslåede ændringer er ok, mens de gamle instruktorer finder dem pro-

blematiske.  

Det blev foreslået, at den nye praksis indføres i forbindelse med, at der kommer 

nye instruktorer. Formanden fremhævede desuden, at underviserne skal være 

med på ideen om, hvordan instruktorundervisningen struktureres. Hun hører un-

derviserne ift., hvor lang tid der skal bruges pr. forelæsning.  Der har tidligere væ-

ret talt om 2 timer pr. gang.  

 

Punkt 8. Opfølgning på pensumoptælling på bacheloruddannelsen 

Til punktet havde studenterrepræsentanterne fremsendt det endelige resultat af 

pensumoptællingen på bacheloruddannelsen tillige med proceduren for optæl-

ling. En VIP-repræsentant bemærkede, at referencer ikke var medregnet. For-

manden foreslog, at optællingen gøres mere overskuelig. En mulighed kunne 

være udregning af en standardside på psykologi, og i forlængelse heraf en faktor 

at gange med. Det var formandens formodning, at forskellene på de forskellige si-

der, ville udligne sig i den samlede optælling. En studenterrepræsentant fremhæ-

vede, at det centrale i denne forbindelse er, at der er forskel på en og to spaltede 

tekster. Hvilket taler for, at der skal være nogle kategorier. Der blev peget på, at 

det er vigtigt med en realistisk vurdering, så der er klarhed for de studerende i 

forhold til omfanget af pensum i de enkelte fag. Formanden fremhævede endvi-

dere på, at det tidligere er aftalt, at der ikke fastsættes krav til pensum, men at der 

udelukkende er tale om vejledende information til underviserne.   
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Det blev besluttet, at studenterrepræsentanterne kommer med et alternativt for-

slag til optælling med et gennemsnit på henholdsvis en bogside og en artikelside. 

På baggrund af dette vil der kunne udsendes information til underviserne ift. om-

fanget af pensum i de enkelte fag afviger fra de gennemsnitsberegninger, der er 

foretaget.   

Punkt 9. Fremtidige dagsordens punkter 

o Undervisningsmiljøvurdering og handleplan 

o Opfølgning på instruktorundervisning 

o Opfølgning på pensumoptælling 
 

Punkt 10. Eventuelt. 

Der var ikke noget til punktet.  

 

Mødet sluttede 12.05 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


